
 

 

Srdečne pozývame všetkých občanov - deti,  
mládež i dospelých na 

Slávnostné rozsvietenie 
VIANOČNÉHO 
STROMČEKA  

pred kostolom  
za fanfár dychovej hudby Inovčanka 

vo štvrtok 6. decembra 2007 o 17.00 hod. 
Možno príde aj Mikuláš. 

 

RM 

Spomienka  
na leto 

 
Často krát sa obdivom pozeráme na 
poľnohospodárske plodiny mimoriadnych 
rozmerov, ktoré vyrastú na poliach 
v južných oblastiach Slovenska. 
 Aj keď indická uhorka patrí medzi 
exotické plodiny pri pohľade na Indickú 
uhorku, ktorú dopestovala rodina J. 
Hladkého, môžeme povedať, že  si našla 
svoje miesto aj  na Banke. A výnimka 

potvrdzuje pravidlo. Na vypestovanie uhoriek o dĺžke 1,5 m nebolo 
potreba žiadnej špeciálnej metódy. Stačí niekoľkokrát dobre 
prekopať, pravidelne zalievať a slniečko dokončí prácu. „Za 
vynaložené úsilie sa výsledky práce  dostavia...“, hovorí majiteľka, 
ktorá sa veľmi potešila tohtoročnej úrode. 

 

 L.Š. 

V dnešnom čísle predstavujeme 
cukrársku výrobňu Ivana 
Hrnčára (CVIH).  Prevádzka 
bola založená 1.12.1991 p. 
Ivanom Hrnčárom a je zameraná 
na výrobu veľkého množstva 

kvalitných zákuskov, tort a predajom čerstvých domácich vajíčok. 
O kvalite výrobkov sa už presvedčilo veľké množstvo zákazníkov 
nielen po cukrárňach ale aj po svadbách, a rôznych 
spoločenských oslavách, nakoľko ich výrobky  sú veľmi kvalitné 
a vyhľadávané. Sídli na Bananskej ulici č. 3 a výrobky je možné 
objednať od pondelka až do soboty osobne alebo na tel. čísle 
774 5126. 
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Starosta obce srdečne pozýva  
do kultúrneho domu na tradičné 

 

POSEDENIE DÔCHODCOV 
 

vO ŠTVRTOK 6. decembra 2007  
o 17.30 hod. 

po rozsvietení vianočného stromčeka. 
 V programe vystúpia žiaci ZŠ  
a dychová hudba Inovčanka. 

Mestská kolkárska liga 2007/2008 
 

Kolkárske mužstvo Banky nastúpilo do nového ročníka Mestskej 
kolkárskej ligy (MKL) s jednou novou ale platnou posilou, ktorou je 
Majka Javorová, bývalá úspešná prvoligová kolkárka Piešťan. Takže 
zásluhou novej posily, ktorá aj ostatných hráčov vyprovokovala k lepším 
výkonom, si zatiaľ mužstvo Banky počína v MKL veľmi dobre. Treba 
dúfať, že aj s trochou športového šťastia to kolkárskemu mužstvu Banky 
vydrží čo najdlhšie. 
 

Tabuľka  po 7. kole: 
1. Povodie A 7 601 12 
2.  Dompek  7 601 12 
3.  Banka  7  601 12 
4. Stakofra  7 502 10 
5. Povodie B 7 403  8 
6. Družba C  7 205  4 
7. K+K  7 205  4 
8. Nitr. Blatnica 7 205  4 
9. Domoss  7 205  4 

10. Remax  7 006  0    

  Viete o cibuli, že:  
- ak potrieme nôž, s ktorým chceme krájať cibuľu, soľou, nebude  
zapáchať. 
- ak pri krájaní cibule slzíme, dajme si do úst kúsok chleba, no 
 nezjedzme ho, pôsobí ako ochranný filter. Cibuľu, nôž a lopár častejšie 
 oplachujme studenou vodou. 
- veľa cibule zvyšuje skréciu žalúdočných štiav a žlče, surová a 
 osmažená cibuľa dráždi sliznicu zažívacieho traktu. Pridaná do 
 pokrmov zhoršuje stráviteľnosť. 
- liatinové predmety dobre vyčistíme cibuľou. 
- cibuľou namočenou v liehu môžeme čistiť pozlátené rámy. 
- posekanú cibuľu môžeme uskladniť v plastickej nádobe s dobre 
 tesniacim uzáverom v chladničke bez toho, aby v priebehu 10 dní 
 stratila svoju kvalitu. Red. 
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V  septembrovom 
čísle Hlásnika 

sme vás oboznámili 
s významom pešej 
turistiky a prírody pre 
zdravie človeka. Aby 
aj naši občania trávili 
čoraz viac času v prírode, rozhodlo sa vedenie  obce  podporiť 
význam pešej turistiky pre zdravie nás všetkých.  Na základe 
projektu vypracovaného starostom obce, získala obec finančné 
prostriedky v objeme 96 000 Sk. z programu Obnovy dediny na 
výstavbu turisticko- náučného chodníka. 
  Cieľom projektu bolo vybudovať sieť informačných a náučných 
značení na trase existujúceho turistického chodníka, ktorý by mal 
domácim a zahraničným návštevníkom a miestnym obyvateľom 
bližšie priblížiť okolie , zvláštnosti a jedinečnosti flóry a fauny 
v  okolí Banky a Piešťan., čiže predstaviť čo najviac zaujímavostí 
z tohto regiónu. Turisticko- náučný chodník sa podarilo v krátkom 
čase vybudovať  a  nadväzuje na už vybudovaný a užívaný chodník 
okolo Vápenického potoka s turistickým prístreškom 
a informačnými tabuľami, ktorý bol vybudovaný v roku 2005 
z prostriedkov  programu PHARE. Altánky so sedením 
a informačné tabule zhotovila i osadila firma Raving, a.s.. Popis 
flóry,  fauny 
a  fotografie  do 
informačných tabúľ 
zabezpečili pracovníci 
ateliéru Ing. Evy 
Wernerovej.  
  Chodník bol 
slávnostne otvorený 
12. novembra 2007 na 
AHOJI. Za potlesku  
viacerých významných 
hostí, spolutvorcov 
informačných tabúľ 
ako i občanov obce 
a žiakov ZŠ, starosta 
obce s Ing. 
Wernerovou  prestrihli pásku. I keď počasie otvoreniu neprialo, 

všetci si vypočuli 
slová informujúce 
o trasách  náučného 
chodníka. 
 Bananský 
náučný chodník  
začína v lokalite 
AHOJ, kde je 
umiestnený 
turistický altánok 
a informačná tabuľa 
„Rastlinstvo“.  
Najvzácnejšie 
druhy rastlín 

nachádzajúce sa v okolí náučného chodníka sú na nej popísané 
a doplnené fotografiami. 

    Chodník 
pokračuje cez Ahoj 
s prekrásnym 
výhľadom na 
Považskú nivu, 
Sľňavu, Malé 
Karpaty, Piešťany, 

Banku, Červenú vežu do lokality „Dubček“,  kde je umiestnená 
informačná tabuľa „Krajina“. 
     Z lokality Dubček pokračuje 
turistický chodník  juhovýchodným 
smerom do Sedla Havran, kde je 
umiestnená informačná tabuľa 
„Živočístvo“. Oproti reštaurácii je 
autobusová zastávka. Prechádzka pre 
tých menej zdatných turistov a rodiny 
s deťmi môže končiť i v Sedle Havran.  
     Zo Sedla Havran sa vracia  chodník 
naspäť do lokality Dubček a odtiaľ 
pokračuje smerom na severozápad /po 
žltej turistickej značke/ do lokality 
„Obrázková hora“ a „Strážne“. Tu je 
na trase žltej turistickej značky umiestnený druhý turistický 

altánok a informačná 
tabuľa „Kúpele“. Je tu 
spomenuté vzájomné 
prepojenie obce Banka 
s kúpeľmi, pretože 
celý kataster obce sa 
nachádza v ochrannom  
pásme liečivých 
prameňov. V tejto 
lokalite pramení 
i Hraničný potok 
tvoriaci prirodzenú 
hranicu katastrov obcí 
Banka a Moravany 
nad Váhom. Tu 
náučný chodník končí, 

ale môže tiež začínať, ak ho chceme prejsť opačným smerom.  
    Ak sa však chcete bližšie zoznámiť s turisticko- náučným 
bananským chodníkom, prijmite naše pozvanie. Treba sa vybrať a  
prejsť si ho. Potom pochopíte pekné  slová jedného z účastníkov 
slávnostného otvorenia a zároveň i autora niekoľkých fotografií 
a textov na informačných tabuliach: „Poznanie prírody vedie 
k láske k prírode a láska k prírode vedie k jej  ochrane, a to je tá 
správna cesta“! 
  A touto cestou sa vyberá i vedenie obce, pretože bol  
spracovaný  a podaný  už ďalší projekt  na rozšírenie  a   prepojenie 
Bananského náučného chodníka  s existujúcimi   náučnými  
chodníkmi  v pohorí Považského  Inovca.  
    Na záver chceme všetkých návštevníkov požiadať: 
neznečisťujte les, nezakladajte oheň a nepoškodzujte turistické  
zariadenia a informačné  tabule!  Ďakujeme.  

 

Bananský náučný chodník  
otvorený 

Redakcia    



 

 

• Zachraňovanie stromov sa nám darí,- môžeme konštatovať i tento rok. Opäť 
sme prekonali svoj rekord. Nazbierali sme 17 560 kg papiera a zachránili sme 293 
stromov. Celkové prvenstvo si už 3. rok drží 8. trieda (TU Mgr. Z. Barančíková) -   
3 527 kg a na 2. mieste sa tento rok umiestnila 3.trieda ( TU Mgr. J. Zatkalíková) – 
2 771 kg. Víťazné triedy čakala sladká 
odmena. 
Poďakovanie s drobným darčekom získalo 
i 67 žiakov, ktorí zachránili aspoň 1 strom.  
Medzi 10 najlepších patria: N. Nižnanská, 3.tr. – 1 537 kg, P. Moravčík,, 8.tr. – 981 
kg, F.- Julíny, 6.tr. – 973 kg, R. Belan,8.tr. – 933 kg, J. Chalás, 9.tr. – 650 kg, N. 
Uhrínová, 3.tr. – 627 kg, P. Klampár, 5.tr. – 602 kg, L. Haring, 7.tr. – 561 kg, Z. 
Chalásová, 2.tr. – 500 kg, D. Strečanská, 7.tr – 442 kg.  
Ďakujeme všetkým rodičom a priateľom školy za pomoc a p. školníčke Ľ. 
Šnajdarovej, cez ktorej ruky všetok papier prešiel,  za dobrú organizáciu. 

•   Pred jesennými prázdninami zorganizovali pre svojich mladších spolužiakov 
Halloweensku párty žiaci 9. ročníka  v spolupráci s TU Mgr. G. Ľuptákovou. Za 
hudobnú produkciu ďakujeme  nášmu bývalému žiakovi M. Vráblovi. 

•   Na  okresných Pretekoch všestrannosti sa zúčastnili 2 žiaci 8. ročníka 
s výborným umiestnením: na 1. mieste P. Moravčík, na 2. mieste R. Uhrin. Obom 
blahoželáme. 

•   Ak chceme, aby naši žiaci boli počítačovo gramotní, musíme mať dostatok 
kvalitných počítačov. V novembri  pribudlo do našich počítačových učební 10 PC 
zostáv. Vedenie školy aj touto cestou ďakuje firme On Semiconduktor Slovakia, 
a.s. Piešťany za tento hodnotný dar, pani učiteľke Mgr. B. Kulikovej a jej 
manželovi za sprostredkovanie a p. Marekovi Polákovi, nášmu poštárovi, za dovoz. 

•   Vedenie školy ďakuje Občianskemu združeniu pri ZŠ Banka za kúpu softvérov 
na vyučovanie anglického jazyka, nemeckého jazyka, fyziky, zemepisu a dejepisu. 

•   Občianske združenie pri ZŠ Banka oznamuje všetkým priateľom školy, že 
boli urobené všetky potrebné kroky k zaregistrovaniu príjemcu 2% z dane pre 

rok 2008. Ďakujeme, že nám pomáhate pri 
materiálnom zveľaďovaní vyučovacieho 
procesu a prostredia školy. 

•10. novembra 2007 privítali členovia  literárno-dramatického krúžku na besede 
pána Dušana Slováka, ktorý im porozprával o práci na zostavovaní časopisu, aby 
tak mohli skvalitniť grafickú stránku nasledujúcich čísel školského časopisu Syslák. 

• 14. novembra 2007 si žiaci I. stupňa v Kursalóne pripomenuli 100. výročie 
narodenia najznámejšej švédskej spisovateľky pre deti A. Lindströmovej divadelným 
predstavením Pipi Dlhá Pančucha. 

• Vedenie   ZŠ  s  MŠ   Banka    ďakuje  p. Ing.  Jozefovi  Jánoškovi   za  
darovanie volejbalovej lopty a 2  medicimbalov. 

• Oznamujeme rodičom a všetkým záujemcom, že máme novú webovú stránku: 
www.zssmsbanka.edupage.sk . Na tejto stránke nájdete najdôležitejšie údaje 
o škole a žiakoch, ale postupne budeme rozširovať aj ďalšie informácie a možnosti. 

• Testovanie žiakov 9. ročníkov MONITOR 9 bude vykonané v jednom 
termíne dňa 6. februára 2008. Na rozdiel od predchádzajúcich rokov sa nebude 
v školskom roku 2007/2008 náhradné testovanie. Testovanie bude prebiehať 
v dvoch častiach – vedomostnej a kompetenčnej ( tzv. matematická a jazyková 
gramotnosť). Obe časti vykonajú všetci žiaci.  

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

Dňa 26. novembra   2007 o 18.00 hod. sa 
v zasadačke Obecného úradu na Banke 
uskutočnilo v poradí ôsme riadne 
zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce 
B a n k a .  Ob e c n é  za s t u p i t e ľ s t v o   
prerokovalo a schválilo: 

• plnenie obecného rozpočtu za ¾ roka 2007, úpravu rozpočtu na rok 2007 podľa 
skutočného plnenia a zúčtovanie nedobytných pohľadávok (nájomné za saunu 
Heinola - Miroslav Feigl, rekreačný a „alkoholový“ poplatok  - hotel Sergio), 

• vybudovanie Fuor-crossovej  cyklistickej  dráhy na  Ahoji,  

• Všeobecne záväzné nariadenie o miestnych daniach a miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady, ktorým bola stanovená ročná 
sadzba poplatku za komunálny odpad  na osobu vo výške 350.- Sk. Ročná 
sadzba poplatku bola  u všetkých osôb nad 65 rokov  znížená o 20 %  (na 280 
Sk), 

• žiadosť p. Zdenka Drhlíka o prekládku stĺpa elektrického vedenia na Inoveckej 
ulici na obecný pozemok,  

• odpredaj obecných  pozemkov : p.č. 353/2 o výmere 340 m² p. V. Klesňákovi, 
Lesná 7, Banka, za  70 Sk m²,  p.č. 1306/3 o výmere148 m² , MUDr. V. Mikovej,  
Chrobákova 6 , Bratislava za 1000.- Sk m²  a  p.č. 1425/12 o výmere 71 m² p. D 
Plášekovi, za 1000.- Sk m² , 

• žiadosť V. Valovičovej, Poľná 12, Banka o zrušenie spoluvlastníctva a 
majetkoprávne vysporiadanie nehnuteľností,  p.č. 1422/1 a 1422/2. Obecné 
zastupiteľstvo vydá svoje stanovisko k zrušeniu spoluvlastníctva a  vysporiadaniu  
až po predložení  spoločného  návrhu na vysporiadanie zo strany všetkých  
spoluvlastníkov  uvedených nehnuteľností, 

• nenávratnú finančnú výpomoc na rekonštrukciu a opravu Kostola sv. Martina vo 
výške 100 tis. Sk., 

• preplatenie faktúry vo výške 29 158,60 Sk za predĺženie a vybudovanie  
kanalizačnej šachty  splaškovej kanalizácie v lokalite Sĺňava II. 

Obecné zastupiteľstvo prerokovalo: 

• materiál predkladaný J. Samuhelom,  Lesná 12, „Návrh na alternatívne 
dobudovanie a využitie zariadenia objektu reštaurácie Koliba“ a  odporučilo 
menovanému predložiť k ďalšiemu rokovaniu Obecného  zastupiteľstva  cenovú 
ponuku na uvedené zariadenie. 

Obecné zastupiteľstvo neprerokovalo: 

• žiadosť Ivety Cisárovej, Dominova cesta 24, Banka  o prenájom nebytových 
priestorov (bufetu) z dôvodu nedoplatkov na dani z nehnuteľnosti. OZ  odporučilo 
zverejniť ponuku na prenájom bufetu na futbalovom ihrisku v obecnom  Hlásniku 
a následne vybrať nájomcu  s najlepšou ponukou.   

Obecné zastupiteľstvo zobralo na vedomie: 

• informáciu o zaregistrovaní mikroregionálneho občianskeho  združenia MAS IN 
REGION, o.z., ktorého sme členom. Združenie má t.č. 106 členov. Bolo založené 

za účelom realizácie spoločnej stratégie 
r o z v o j a  r e g i ó n u ,  z a m e r a n e j  
predovšetkým na nové formy 
zlepšovania kvality života v regiónoch, 
zhodnocovanie prírodného a kultúrneho 

dedičstva v kontexte na  rozvoj cestovného ruchu, športových a rekreačných 
aktivít , propagáciu obnovy vidieka na národnej a európskej úrovni, 

• informáciu o akciách: rozsvietenie vianočného stromčeka s príchodom Mikuláša 
a o posedení  s dôchodcami, ktoré sa uskutočnia vo štvrtok 6.12.2007 o 17.00 
hod., 

• informáciu o rozšírení  separovaného zberu v našej obci o komoditu „použitého 
kuchynského oleja“, o čom budú občania informovaní v najbližších číslach 
Hlásnika. 

Obecný úrad ďakuje: 

• všetkým občanom, ktorí  finančne  alebo  svojou prácou  pomohli  pri  
rekonštrukcii Kostola sv. Martina v Banke, 

• podnikateľom v obci, ktorí  podporili  opravu kostola finančne, 

• firme Raving, a.s., ktorá zabezpečila s výraznými zľavami väčšinu  materiálu  na 
rekonštrukciu,                                                  

• p. P. Hubinákovi,  Ing. M. Čulenovi a J. Šebovi  za sponzorovanie  posedenia 
s brigádnikmi, ktorí pracovali na  rekonštrukcii kostola. 

 
OZNAMY 

 

• Obecný úrad oznamuje občanom, že od druhej polovice decembra 2007 bude 
k dispozícii i pre občanov  spoločenská miestnosť na futbalovom štadióne 
s kapacitou cca 60 miest. Miestnosť môže byť využitá na usporiadanie rôznych 
posedení, prípadne rodinných osláv.  
Bližšie informácie o možnom prenájme budú poskytnuté po 15.12.2007 na 
obecnom úrade. Tel.: 7745177, 7718830.  

• Obecný úrad oznamuje občanom, že jódové tablety (profylaktiká) budú vydávané 
priebežne do konca roka 2007, každú stredu v čase od 14.00 do 17.00 na 
obecnom úrade. K prebratiu tabliet je  potrebné priniesť si občiansky preukaz.   

 
PONUKA NA PRENÁJOM 

 

Obecný úrad Banka ponúka na prenájom nebytové priestory v budove OTJ,  LV 
1771,  súpisné číslo 1139 (priestor bufetu, WC, krytá terasa) na futbalovom ihrisku  
za účelom prevádzky bufetu v roku 2008, v období od 01.05.2008 do 30.09.2008. 
Termín predloženia ponúk na prenájom priestorov je do konca januára 2008. 
Písomné ponuky na  prenájom zasielajte na adresu: Obecný úrad Banka,  
Topolčianska cesta 23, 921 01 Banka. Obálku s ponukou označte nápisom: 
„Prenájom bufetu“. Ponuky budú komisionálne otvorené a vyhodnotené. Kritériom 
hodnotenia bude najvyššie ponúknutá cena za prenájom a najlepšie ponúknuté 
sponzorské služby pre športovcov OTJ. 
 

Obecný úrad informuje D ominantou našej obce je rímskokatolícky Kostol sv. Martina, ktorý 
je národnou kultúrnou pamiatkou. Tvoria ho dva navzájom  

prepojené kostoly starý a nový. Starý kostol  je spomínaný 
v historických dokumentoch  už v 13. storočí a bol postavený v roku 1 
209. Tento ranogotický kostol s renesančnou adaptáciou z roku 1 600,  
bol začiatkom 17. storočia opevnený. Nový kostol bol pristavený 
z juhovýchodnej strany v roku 
1931 a je zasvätený sv. 
Martinovi. Ich lode sú 
navzájom prepojené bočnými 
klenbami. Interiéry  oboch 
kostolov zdobí  na strope 
a stenách bohatá maliarska 
výzdoba. Historické maľby 
v starom kostole v roku 1989 
reštauroval Jozef  Medo. 
Maľby v novej časti kostola neboli reštaurované, nová je len plastická 
Kalvária umiestená na bočných stenách kostolnej lode. 
   V areáli kostola sa nachádza Lurdská jaskyňa so sochou Panny 
Márie Lurdskej z roku 1851. Okrem toho sú zachované renesančné 
náhrobné tabule a starý renesančný portál zo 17. storočia. Pri veži 
nového kostola stojí na betónovom podstavci kamenný kríž z roku 1779. 
     Táto národná kultúrna pamiatka je pýchou našej obce. Je často 
vyhľadávaná turistami nielen z domova, ale i zo zahraničia. Vedeniu 
obce i samotným občanom preto záležalo na tom, aby bola zachovaná 
a zrekonštruovaná. Samotní veriaci  v nedávnej minulosti uskutočnili na 
tieto zámery viacero finančných zbierok. 
     V roku 2000 uskutočnili zbierku na koberce do kostola, ktorá činila 
76 000 Sk. V roku 2001 veriaci obce svojpomocne vymenili okná na 
starom kostole vďaka 
zbierke v celkovej čiastke 
32 000 Sk. Zbierka  
občanov obce v roku 2002 
činila 174 000Sk. Z  nej boli 
vymenené okná na novom 
kostole. 
     V apríli 2005 bola 
svojpomocne 
zrekonštruovaná strecha 
a vymenené  zvody na 
starom  kostole. Financie 
boli získané z dotácie 
Ministerstva kultúry  SR na 
základe vypracovaného 
projektu a  zo zbierky 
veriacich. 
      Vďaka vedeniu  obce a  
obecnému zastupiteľstvu  sú od mája 2006 na veži kostola osadené 
vežové  hodiny odbíjajúce všetkým občanom presný čas a tvoriace 
dominantu veže nového kostola. Obec poskytla financie na nákup hodín.  
Opäť  vďaka obetavosti občanov obce na čele s Dominikom Jánoškom 
a firme Elekon z Liptovského  Hrádku  boli hodiny  osadené a spustené 
do prevádzky. 
     V havarijnom stave však bola i strecha nového kostola. Bolo treba 
pristúpiť k výmene strešnej krytiny a strešných zvodov, aby 
nedochádzalo k poškodeniu samotnej stavby kostola, ako i z dôvodu  
bezpečnosti a ochrany zdravia veriacich, okoloidúcich občanov 
i návštevníkov  tejto pamiatky. 
      Začiatkom roka  2007 bola spracovaná a podaná žiadosť  na získanie 
finančných prostriedkov na rekonštrukciu strechy  nového  Kostola sv. 
Martina, ktorá však  nebola Ministerstvom financií schválená.  I z  tohto 
dôvodu, na žiadosť kostolného výboru, obecné zastupiteľstvo schválilo 
finančnú čiastku v celkovom objeme 350 000 Sk na rekonštrukciu 
strechy a fasády kostola. Taktiež  bola uskutočnená veľká verejná 
zbierka na rekonštrukciu, kde naši občania i podnikatelia obce prispeli 
nemalými  čiastkami. Celková  suma zbierky  činila 271 782 Sk. 
 Za to patrí všetkým úprimné poďakovanie.  
    Z občanov najväčšou čiastkou 50 000 Sk prispeli  bývalí kostolníci- 
manželia Chalásoví. Kríž na veži nového kostola v hodnote 30 000 Sk 
zaplatil podnikateľ Jaroslav Samuhel. Z podnikateľov ďalej prispeli 
hotel Patrícia , penzión Zachej a tiež Urbárske spoločenstvo Banka. 
     S opravou kostola sa začalo 23.8.2007. Lešenie zabezpečil pán 
dekan Bohunický, strešné laty pán starosta a dovoz pán Dominik 
Rybárik .Krytinu na celom kostole ukladali bratia Vozárikovci. 

Klampiarske práce previedol Peter Liška.  Všetky ostatné práce boli 
prevádzané svojpomocne  vďaka obetavým  občanom obce Banka pod 
vedením kostolníka Dominika Jánošku. Občania  bezplatne odpracovali 
3 598  brigádnických hodín. Na rekonštrukčných prácach sa spolu 
zúčastnilo 48 brigádnikov a ich priemerný vek bol pre zaujímavosť 64 
rokov. Čiže žiadny mladíci. Práce prebiehali plynule ako keby to robila 

firma, počasie prialo a na 
bananské hody všetci 
občania Banky  mali 
možnosť vidieť kostol 
v novom šate. 
    Všetci tí, čo 
pracovali a inak pomáhali, 
dokázali za krátky čas úplne 
nemožné. Spojili všetko 
svoje úsilie a bez nároku na 

odmenu pracovali denne od rána do večera. Zanechali za sebou 
veľkolepé dielo,  ktoré bude slúžiť nám všetkým i budúcim generáciám. 
Nás všetkých pri pohľade na prekrásny kostolík hreje pri srdci a sme 
pyšní na túto dominantu obce. 
     Úsilie všetkých obetavých brigádnikov ocenil  starosta obce Ing. 
Jaroslav Janeček a pán farár  PhDr. Ladislav Kuna, ktorí   pripravili 
21. 11.2007 pre nich priateľské posedenie v kultúrnom dome. V úvode 
pán starosta privítal všetkých brigádnikov, poďakoval im za obetavú 
prácu i za všetko, čo urobili. Pán farár tak isto  ďakoval všetkým za to, 
že dokázali za krátky čas to, čo mnohí ani neverili ,že sa urobiť dá. Z 
rúk pána farára a starostu  prevzali prítomní ďakovné listy, ktoré dala 
spracovať  obec a ich autom ja pán Dušan Slovák.  Ďakovné listy 
prevzali a najviac sa o práce pri rekonštrukcii kostola sv. Martina  

zaslúžili: páni Dominik 
Jánoška, Vojtech 
Moravčík,  Jozef Gašpar, 
Stanislav Daniš,  Vladimír 
Homola, Anton Moravčík, 
Milan Boliešik,  Ladislav 
Rusnák,  Milan Stolárik,  
Libor Jahoda, Ján Zemko, 
Jozef Gažo,  Mikuláš 
Moravčík,  Michal 
Klampár,  Jozef Rusnák, 
Peter Masarik, Jozef 
Moravčík, Ernest Rehák, 
Alexander Toman, Gašpar 
Marek, Michal Bednárik,  
Jozef Margala, Vladimír 
Ferenčík, Jozef Margetín, 
Jozef Chalás, Ján Vetrík, 

Ján Švec, Milan Gašpar, Jozef Julíny,  Vladimír Vetrík, Aladár 
Hrdina, Ján Paškrta, Jozef Brenessel, Oldrich Prochádzka, 
Miroslav Seman, Ing. Jozef Jánoška, Imrich Vetrík, Dominik 
Rybárik, Miroslav Štreicher, Vladimír Čechvala, Ján Ďurček, Jozef 
Topolčány, Miroslav Gašpar, Tibor Bokor, Ivan Tvrdý, Štefan 
Gabriš, Karol Schedling, Ján Benko. Ďakovné listy prevzali i tri ženy 
za starostlivosť o brigádnikov  pri rekonštrukčných prácach a to pani 
Paulína Rusnáková, Jozefína Šebová a Katarína Moravčíková. 
Poďakovanie však patrí aj ostatným  ženám z obce, ktoré priniesli 
upečené koláčiky a iné jedlá pre brigádnikov. 
    V závere sa ujal slova pán kostolník Dominik Jánoška, ktorý bol 
hybnou silou všetkých prác. Poinformoval o tom, ako práce prebiehali, 
čo ešte treba dokončiť a koľko financií ešte potrebuje kostolný výbor  na 
zaplatenie niektorých odborných prác. Poďakoval aj firme Raving a.s., 
ktorá tiež istým spôsobom pomohla pri rekonštrukcii. Ocenil veľké 
úsilie brigádnikov, hoci on sám to nemal pri organizácii prác ľahké. 
Vďaka odpracovaným brigádnickým hodinám sa  ušetrila čiastka okolo  
410 000 Sk Tieto by sa museli zaplatiť, keby pracovali platení 
brigádnici.                                
 Takže priateľské  posedenie, občerstvenie , ďakovné listy  a verejné 
poďakovanie všetkým brigádnikom právom patria.  
    Pri posedení všetci ukázali, že vedia utvoriť zohranú partiu nielen 
pri práci, ale i zábave. Pri dobrej hudbe Klampárovcov a J. Masaryka si 
spoločne zaspievali, zatancovali a pospomínali i na zážitky pri práci. 
      A čo dodať na záver? Snáď len to, čo si všetci vrúcne želáme: „Bože 
zachovaj pre budúce generácie tento chrám aby slúžil na tvoju 
slávu !“ -tj- 
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